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SADECE BİRİNİ صلى الله عليه وسلم İTTİBÂ EDİN 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Bismi Llāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm:  

ّدلا َّنإِ مُلاَسْلإِْاِ َّ/َ دنعِ نَیِ  

‘İnna d-Dīna inda Allahi l-İslam’, ‘Şüphesiz Allah katında din İslâm’dır.’ 
(Kurān 03:19). 

Bismi Llāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm:  

مْكَُبوُنُذ مْكَُل رْفِغَْیوَُ َّ/ مُكُبْبِحُْی ينِوُعبَِّتاَفَ َّ/ نَوُّبحُِت مُْتنكُ نإِ لُْق  

‘Kul in kuntum tuhibbuna Llāha fāttabi‘ūnī yuhbibkumu Llāh wa-yaghfir 
leküm dhunūbakum’, ‘(Resûlüm! ) De ki: Eğer Allah'ı seviyorsanız bana uyunuz ki 
Allah da sizi sevsin ve günahlarınızı bağışlasın.” (Kur’an 03:31). Sadaka Llāhu l-
‘Aẓīm.   

Din, İslam dinidir. Allah Azze ve Celle’nin insanlığa gönderdiği din, İslam 
dinidir. Bunda Peygamber Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم ittiba olarak olur. Peygamber 
Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم gösterdiği yolda gitmek Allah’ın جل جلاله emrine itaat etmektir. Onun 
dışında çıkmak Allah’a جل جلاله isyandır, Allah’a جل جلاله karşı gelmektir. 

Onun için, Allah’a جل جلاله şükür Müslümanlar Peygamber Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم yolunda 
gider. Nasıl gider? O’nun صلى الله عليه وسلم gösterdiği, yaptığı ibadet ettiği, namaz, oruçtuğu, zekât, 
hacdü hepsini Peygamber Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم gösterdiği gibi yapar. Onun da nasıl 
oluyor? Sahabeler nasıl gösterdiyse. Ondan sonra, sahabelerden sonra imamlar var, 
mezhep imamları, şeyhler, meşayihler var tabi o tarikattır. 

Onların yolunda gitmek bize farzdır, vaciptir. O yapmayan yoldan çıkar hesap 
atar kendi kafasına göre. Çünkü 124 bin sahabe vardı. Her birisi tabi olabilirsiniz. 
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Ama onların yolları kalmadı. Çünkü her birisi intikâlından sonra, vefatından sonra o 
yol kapanmıştır. Açılan yollar belliştir.  

Bizim mezhep olarak gösterilen yolda gitmek lazım. Mezhebin dışına çıkmak 
insanın kafasını karıştırır, yoldan çıkarır. Mezhepler ne zaman biter ne zaman şey 
yapar, Müçtehid mutlak olan Mehdi aleyhi s-selam geldiği vakit mezhepleri de 
tarikatları da hepsini bir yapar. Çünkü o Vâris-i Muhammed’i, Peygamber 
Efendimiz’in gösterdiği, müjdelediği kişidir. Onun dışında o vakit olmaz. Ondan 
önce de o şeyleri kaldırmak olmaz. Çünkü karıştırırlar insanlar. Karma karışık olur, 
olmaz. 

Onun için bu yol açıktır. Gözüktür gibi yapmak lazım. Bazı insanlar iyi niyetle 
bazıları yapıyor ki, “Bu zorluk oluyor. Biz hepsine tabi oluruz.” E zaten birine bile 
tabi olamıyoruz. Nasıl hepsini bileceksin de yapacaksın? 

Onun için bu bizim tarikat yolumuz açıktır, bellidir. Şeriata göredir. Şeriat 
dışında olmaz. Kalkıp da namaz kıldıracağım deyip de karmakarışık şey yaparsan o 
namaz da kabul olmaz. Hiçbir şey kabul olmaz sen şeriat tabi olmasan. Onun için, 
tarikatta olan insanlar şeriata tabi olacak. Şeriatın hükmlerini yapacak. Yapabildikleri 
kadar yapamadıkları yahut yanlış olan o zaman Allah’tan جل جلاله af iste.  

Ama biz bu yolda gidiyoruz diye, tarikat, mezhep yok deme. Onlardan zarar 
gelmez. Fayda gelir. Zarar gelir şey mezhepsizlik, mezhebin dışına çıkmak, mezhebi 
kabul etmemek, o zarar getirir sana. İslam’a hiçbir zaman zarar gelmez. Zarar 
gelecekse, İslam’a tâbi olmayan kendi kafasına göre, nefsi hevâsına göre yapan insan 
o zarar görür. 

Onun için, şimdi açıyorlar, bir hayli adam çıkıyor orada konuşuyor, burada 
konuşuyor. Kafası karmakarışık oluyor insanların. Onun için dikkat edip de hakiki 
şeyhlerden, alimlerden dinleyip. Meşayihlerden ne diyorlarsa ona tabi olacaksınız. 
Onlar da Allah’a جل جلاله şükür şeriata tarikata tabi insanlardır. Allah جل جلاله bizi şaşırtmasın. 
Ahir zamanda yaşıyoruz fitneler çoktur. Allah جل جلاله muhafaza etsin hepimizi.  

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
27 Şubat 2025/ 28 Şâban 1446 
Sabah Namazı – Akbaba Dergahı, İstanbul 
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